

Q K 1 7 3 6 5 8 7

# 中国刑法杂志

*CRIMINAL SCIENCE*

文社会科学引文索引(CSSCI) 来源期刊 全国中文核心期刊 中国人文社会科学核心期刊

2017 October NO. 5



主管：中华人民共和国最高人民检察院  
万方数据

主办：最高人民检察院检察理论研究所

# 中国刑法杂志

主编:王守安

副主编:谢鹏程 单 民

2017年第5期

(总第179期)

10月15日出版

## · 刑法理论 ·

### 论法教义学视角下的最后手段原则的规范构成及适用

——兼论宪法对犯罪论体系的选择 ..... 杨春然 (3)

国家安全视阈下刑法的预防性路径研究 ..... 胡 霞 (30)

## · 个罪研究 ·

刑法阈值标准研究 ..... 莫晓宇 (49)

## · 诉讼理论 ·

### 庭审实质化:一种证据调查方式的逻辑转变

——以成都地区改革试点为样本的经验总结 ..... 马静华 (67)

司法责任制改革中检察一体化的完善 ..... 谢小剑 (81)

### 捕后羁押必要性审查之证明规则研究

——以依申请启动下的羁押必要性审查为视角 ..... 张 琳 (99)

## · 国外刑法学 ·

英美刑法正当防卫中的“躲避原则”及其启示 ..... 刘士心 (113)

### “认假罪”:那些事实无罪的有罪答辩人

..... John H. Blume Rebecca K. Helm/著 郭 烨 刘 欢/译 (129)

# CHINESE CRIMINAL SCIENCE

Volume 5, 2017

Chief-Editor: Wang Shou'an

(Serial No. 179)

Deputy Chief-Editor: Xie Pengcheng Shan Min

---

## CONTENTS

---

### · THEORY OF CRIMINAL LAW ·

- On the Constitution and Judicial Application of the Ultima Ratio ..... Yang Chunran (3)  
The Research about Preventive Trajectory of Criminal Law in the Domain of National Security ... Hu Xia (30)

### · STUDY ON THE INDIVIDUAL CRIME ·

- Research of Thresholds in Criminal Law ..... Mo Xiaoyu (49)

### · THEORY OF CRIMINAL PROSECUTION ·

- The Materialization of Criminal Trials: A Logic Transformation of Approach of Evidence Investigation  
..... Ma Jinghua (67)  
The Improvement of Procuratorial Integration in the Reform of Judicial Responsibility ..... Xie Xiaojian (81)  
The Evidentiary Rule for the System of Review over the Necessity of Detention after Arrest ... Zhang Lin (99)

### · FOREIGN CRIMINAL LAW SCIENCE ·

- “The Retreat Rule” in Self-defense of Anglo-American Criminal Law and It’s Enlightening Significance  
..... Liu Shixin (113)  
The Unexonerated: Factually Innocent Defendants Who Plead Guilty  
..... John H. Blume Rebecca K. Helm Translated by Guo Shuo Liu Huan (129)

(Translated by Dong Kun)



国内统一刊号：CN11-3891/D

国际标准刊号：ISSN1007-9017

定价：30元

ISSN 1007-9017

A standard linear barcode is located on the right side of the page, corresponding to the ISSN number. To its right is a vertical barcode.

9 771007 901164